

Title (en)

Device for actuating a release bolt.

Title (de)

Vorrichtung zur Betätigung eines Freigaberiegels.

Title (fr)

Dispositif d'actionnement du verrou de déclenchement.

Publication

**EP 0193017 A1 19860903 (DE)**

Application

**EP 86101673 A 19860210**

Priority

DE 3507305 A 19850301

Abstract (en)

1. Apparatus for the electromechanical operation of a bolt (9) positioned in a lock (1) for releasing a locked escape door (51), with an electromagnetically controllable lever bar (29, 33) by means of which the bolt (9) is blocked if current flows in an electromagnet (3) and is released if the electromagnet (3) is currentless, and in the released state the bolt is slid back from the closed position into the open position by pressure action at right angles to the bolt movement direction, characterized in that between bolt (9) and lever bar (29, 33) is provided a catch (7) and that in the blocking position catch (7) is supported in a casing-fixed manner against the movement direction of bolt (9).

Abstract (de)

Bei einer Vorrichtung zur Freigabe des Riegels (9) einer verriegelten Tür ist Vorgesehen, daß der in Schließstellung aus dem Schloß (1) hervorragende vordere Endabschnitt (11) des Riegels (9) wenigstens auf derjenigen Seite, welche der mit Druckkraft beaufschlagbaren Türseite zugewandt ist, eine Gleitfläche aufweist, und daß die Vorrichtung eine elektromagnetisch derart steuerbare Sperrlinke (7) aufweist, daß der Riegel (9) durch die Sperrlinke (7) blockiert ist, wenn Strom in einem Elektromagnet (3) fließt und freigegeben ist, wenn der Elektromagnet (3) stromlos ist. Durch diese Anordnung kann der Riegel (9) dann, wenn der Elektromagnet (3) stromlos ist, durch Druckbeaufschlagung in seine Öffnungsstellung zurückgeschoben und die Türe geöffnet werden. Fließt hingegen ein Strom in dem Elektromagnet (3), so kann die verriegelte Türe auch bei einer Anwendung einer hohen Druckbeaufschlagung nicht geöffnet werden, weil der Riegel (9) durch die Sperrlinke (7) arretiert ist.

IPC 1-7

**E05B 65/10**

IPC 8 full level

**E05B 47/06** (2006.01); **E05B 65/10** (2006.01)

CPC (source: EP)

**E05B 47/0002** (2013.01); **E05B 47/0607** (2013.01); **E05B 47/0006** (2013.01); **E05B 2047/0007** (2013.01)

Citation (search report)

[A] DE 2325566 A1 19741205 - ZEISS IKON AG

Cited by

CN112502543A; DE8705383U1; DE4033840A1; CN102561832A

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR GB IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

**EP 0193017 A1 19860903**; **EP 0193017 B1 19900131**; AT E50018 T1 19900215; DE 3507305 A1 19860904; DE 3507305 C2 19870430; DE 3668654 D1 19900308

DOCDB simple family (application)

**EP 86101673 A 19860210**; AT 86101673 T 19860210; DE 3507305 A 19850301; DE 3668654 T 19860210